
Protokól

z posiedzenia Komisji Gospodarki, Ochrony Srodowiska i Rolnictwa Rady Gminy

Ksawerów, które sie odbylo w dniu 21 listopada 2007 r.

w sali konferencyjnej Urzedu Gminy Ksawerów.

Ad.l.

•

SrodowiskaOchronyGospodarki,

Przewodniczacy Henryk Nowak o godz. 14.00. otworzyl posiedzenie Komisji

Gospodarki Ochrony Srodowiska i Rolnictwa i na podstawie listy obecnosci stwierdzil, ze

w posiedzeniu uczestniczy 8 czlonków komisji, co stanowi kworum wladne do

podejmowania prawomocnych opinii. Lista obecnosci stanowi zalacznik do niniejszego

protokolu. Nieobecnych jest :2 czlonków Komisji.

Ponadto w posiedzeniu Komisji brali udzial:

1) Wójt Gminy Maria Kopczewska,

2) Zastepca Wójta -Rafal Tustanowski,

3) Kierownik Jednostki Wod-Kan -Sylwester Izbicki,

4) Przewodniczacy Rady -Tadeusz Grala,

5) Soltys Urszula Górczynska,

6) Soltys Bogumila Szczepanska,

7) Soltys Kazimierz Ludziejewski. ,

Ad.2.

Czlonkowie Komisji w glosowaniu - 8 glosami "za", bez glosów przeCIW

i wstrzymujacych sie zatwierdzili nastepujacy porzadek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia Komisji Gospodarki, Ochrony Srodowiska

i Rolnictwa Rady Gminy Ksawerów.

2. Zatwierdzenie porzadku obrad.

3. Dalsze zalozenia do rozbudowy sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie Gminy
Ksawerów.

4. Przygotowanie do akcji zimowej.

5. Sprawy rózne i wniesione.

6. Zamkniecie posiedzenia Komisji

i Rolnictwa Rady Gminy Ksawerów.
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Ad.3.

Wójt Gminy Maria Kopczewska przedstawila Plan realizacji inwestycji wodno

kanalizacyjnych na lata 2007-2013-zalacznik do protokolu.

Pani Wójt powiedziala, ze temat jest bardzo trudny, poniewaz pochlania bardzo duza ilosc

srodków finansowych. Z drugiej strony sa to inwestycje strategiczne dla naszej Gminy. Na

dzien 30.06.2007 r. wykonano 28,4 km -sieci. Ilosc mieszkanców korzystajacych z wodociagu

-3.800. Oprócz tego jest cala siec wodociagowa na Widzewie. Wartosc sieci- 118000 tys. zl.

W trakcie jest modernizacja dwóch Stacji Uzdatniania Wody. Przystepujac do Planu

realizacji inwestycji wodno-kanalizacyjnych na lata 2007-2013 ukladany jest wedlug

kryterium: ilosc mieszkanców, waznosc dokumentacji.

- 2007 rok : zrealizowane ul. Cicha, ul. Kosmowskiej, ul. Pólnocna, uLPoziomkowa,

ul. Skromna,ul.Malinowa,ul.Krótka i Muzyczna.

-2008 rok: ul. Spóldzielcza, Zytnia, ul.Pomorska,

-2009 rok: ul.Maly Skret, Wspólna, Graniczna, Przeswit,

-ulice: Zachodnia,ul.Widzewska,ul.Klonowa ul. Szeroka ul. Jeczmienna -wniosek do Zwiazku

Miedzygminnego Funduszu Spójnosci.

-uLZacisze - byl warunek, ze mieszkancy podlacza sie do sieci wodnej i potem zostanie

wykonana kanalizacj a.

-ul.Rataj a -posiada dokumentacje

-ul.Sucha -posiada dokumentacje

-ul.Ogrodnicza -posiada dokumentacje.

-ul.Handlowa do ul.Bednarskiej .

-2010- uLZachodnia, ul. Widzewska, uLHandlowa, ul. Szeroka, ul.Zaradzynska i ul. Sloneczna.

-2011- ul.Nowa, ul.Penelopy, ul.Handlowa.

-2012-ul.Targowa, ul.Ludowa,ul.Bema.

-2013 -ul.Ksawerowiska, ul.Widzewska, ul.Do bra,B oczna, Glowackie go ,Konopnickiej,

Kosciuszki, Obwodowa.

Dyskusja:

Soltys Kazimierz Ludziejewski zapytal czy przy tworzeniu "Planu" bylo uwzgledniane

kryterium wplat mieszkanców do Komitetu? Niejednokrotnie robi sie sztuke dla sztuki, a

potem mieszkancy sie nie podlaczaja.

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziala, ze nie. Taka ulica, która ma na

mysli pan soltys jest ul. Wschodnia, ale ona stanowi magistrale, do której podlaczone sa
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sasiadujace ulice. Bez tej podlaczenia tejze ulicy nie byloby mozliwosci podlaczenia innych

ulic.

Najwazniejsze kryterium dot. ilosci osób zamieszkujacych dana ulice oraz udzial

mieszkanców w realizacji projektu oraz dokumentacje techniczne z nowYm pozwoleniem.

Jezeli pojawia sie oszczednosci badz srodki pomocowe, to inwestycje w pozostalych ulicach

zostana przyspieszone. Jesli chodzi o inicjatywe mieszkanców, to sa to nastepujace ulice:

Maly Skret, Graniczna, Przeswit, Handlowa Sucha, Ogrodnicza, Zytnia, Zaradzynska

i ul.Sloneczna. Pozostale ulice sa do zrobienia. Dokumentacja ul. Penelopy byla zrobiona

przy okazji ul.Bereniki. Wszystkie czynniki, takie jak wzrost cen materialów budowlanych

maja wplyw na inwestycje. Naj drozsza jest nawierzchnia asfaltowa, najtansza jest woda.

Nadal prowadzone sa rozmowy z miastem Pabianice w sprawie realizacji wspólnych ulic

m.in. Zachodnia,Widzewska,Nowa. Lista rezerwowa -2007-2013.

Oprócz sieci wod-kan realizowane sa trzy duze inwestycje, takie jak: SUW, budowa boisk

przy Szkole Podstawowej w Woli Zaradzynskiej oraz modernizacja urzedu. W 2008 roku

rozpoczynamy modernizacje ;,Palacyku". Po 2013 pozostaje nam Wola Zaradzynska i Nowa

Gadka do skanalizowania.

Radna Helena Rusak zapytala jak wyglada sytuacja na ul.Penelopy, poniewaz mieszkancy

zbierali podpisy i zlozyli pismo do Rady Gminy. Twierdza, ze maja zrobiony projekt. Czy

w zwiazku z tym, ze inwestycja jest planowana w roku 2011 projekt nie straci waznosci?,
Drugie pytanie dotyczylo terminu realizacji ul.Zacisze-2008 i ul. Handlowej-od ul. Nowotki

do ul. Cichej-201I. Dlaczego jest taka róznica w terminach realizacji?

Wójt Gminy Maria Kopczewska odnosnie ul. Penelopy odpowiedziala, ze projekt

jest nadal wazny. Pani Wójt powiedziala, ze spotkala sie z delegacja mieszkanców

ul. Penelopy, którzy zarzucali, ze Gmina wykonuje inwestycje w ulicach, przy których

mieszkaja radni. W kwestii ul. Zacisze, Pani Wójt powiedziala, ze Gmina wykonuje

inwestycje w kazdym solectwie, zeby bylo sprawiedliwie. Pani Wójt powiedziala, ze jedynie

w Nowej Gadce nic sie nie robi. Kanalizacja bedzie wykonana dopiero w 2013. W Kolonii

Woli Zaradzynskiej Gmina nie wykonuje nic z zakresu sieci wod-kan. W porozumieniu ze

Starostwem PowiatowYm gmina realizuje jedynie budowe chodnika na ul. Wolskiej-udzial

Gminy to 50 tys. zl. W gminie oprócz sieci w od-kan realizowane sa inne inwestycje, np.:

w solectwie Ksawerów-Poludnie jest Srodowiskowy Dom Samopomocy Spolecznej, na

który pozyskalismy 230 tys. od Wojewody.

Radny Marian Kaleta odnosnie kryterium ilosci mieszkanców w ulicy zapytal, dlaczego ul.

Bednarska planowana jest dopiero w 2011 r., gdzie na odcinku 500 m znajduje sie 36 posesji,
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a ul. Klonowa i ul. Szeroka jest mniej zaludniona. Taka sama sytuacja z wykupem jest na ul.

Handlowej.

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziala, ze na ul. Bednarskiej me ma

uregulowanego stanu prawnego. Obecnie trwa postepowanie spadkowe u jednego

z mieszkanców, który jest wlascicielem ulicy.

W tej chwili mieszkancy zadaja po 50-60 zl. za wykup gruntu. Jezeli Rada zatwierdzi wykup

gruntu po 50-60 zl.za l m2 i przekaze srodki na ten cel, to urzad przystapi do regulacji

prawnych. Jezeli ten stan prawny zostanie uregulowany wczesniej to inwestycj a zostanie

przyspIeszona.

Przewodniczacy Komisji Henryk Nowak poinformowal, ze w dniu 19.09.07 r. odbylo sie

zebranie w Solectwie Kolonia Wola Zaradzynska i zostal przyjety wniosek dot.

~ wprowadzenia do planu wod-kan ul. Rataja i Maly Skret, które sa w nim ujete. Ponadto

Przewodniczacy zapytal czy bedzie realizowana cala ulica Maly Skret?

Pani Wójt Maria Kopczewska odpowiedziala, ze ta ulica bedzie realizowana ze

srodków spójnosci.

Wobec braku glosów w dyskusji Przewodniczacy Komisji Henryk Nowak postawil wniosek

o zatwierdzenie do realizacji Planu realizacji inwestycji wodno-kanalizacyjnych na lata

2007-2013 .

Za pozytywna opinia glosowalo 7 radnych, 1 radny wstrzymal sie od glosu, glosów,
przeciwnych nie stwierdzono.

AdA.

W tym punkcie pani Wójt Maria Kopczewska przekazala Informacje na temat:

ZIMOWEGO UTRZYMANIA DRÓG NA TERENIE GMINY KSAWERÓW

W SEZONIE 2007/2008.

Zimowe utrzymanie dróg sa to prace majace na celu zmniejszenie lub ograniczenie
zaklócen ruchu drogowego
wywolanych takimi czynnikami atmosferycznymi, jak sliskosc zimowa oraz opady sniegu.

Zasady prac prowadzonych przy zimowym utrzymaniu dróg oraz technologia robót
wynikaja z aktualnie obowiazujacych standardów utrzymania.

Poszczególnym standardom zimowe utrzymanie dróg przypisane sa minimalne
poziomy utrzymania powierzchni jezdni oraz dopuszczalne odstepstwa od standardu w
warunkach wystepowania opadów sniegu lub sliskosci zimowej, jak równiez dopuszczalny
maksymalny czas wystepowania tych odstepstw.

Drogi gminne:
1. Zimowe utrzymanie dróg gminnych jest prowadzone na terenie gminy Ksawerów

systemem gospodarczym, prace te nie sa zlecane. Zakupiono niezbedne materialy 
sól drogowa odpadowa i piasek. Sprzet jest sprawny technicznie.
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Za zimowe utrzymanie dróg odpowiada Inspektor Malgorzata Krajewska - Referat
Gospodarki Komunalnej, tel. 0-42215-84-93.

2. Drogi powiatowe:

Droga powiatowa (ulica Szkolna, Nowotki, Wschodnia (od ul. Traktorowej do
uLWoiskiej), Wolska i Poludniowa) jest utrzymywana w V standardzie zimowego
utrzymania.
V standard

Jezdnia odsniezona. W miejscach zasp odsniezony co najmniej jeden pas ruchu z
wykonaniem mijanek. Po intensywnych opadach moga wystepowac zaspy,
zajezdzony snieg, nabój sniezny. Dopuszcza sie przerwy w komunikacji do 24
godzin. Jezdnia posypywana na odcinkach decydujacych o mozliwosci ruchu, nie
pózniej niz w ciagu 12 godzin od stwierdzenia wystepowania zjawiska gololedzi czy
sliskosci posniegowej.
Zimowe utrzymanie dróg powiatowych jest prowadzone systemem zleconym.
Tel. dyzurny calodobowo tel. O605 223-808.

3. Drogi krajowe:
3.1.Droga krajowa m 71 - ulica Hubala jest utrzymywana w II standardzie
zimowego utrzymania. Nosniki pod sprzet zimowy sa z wynajmu.
Tel. dyzurny calodobowo 0-44616-03-87.

3.2.Droga krajowa 'm 14 - ulica Lódzka iulica Laska jest utrzymywana w II
standardzie zimowego utrzymania. Nosniki pod sprzet zimowy sa z wynajmu.
Tel. dyzurny calodobowo 0-43677-26-18, fax 677-23-55 .

Soltys Kazimierz Ludziejewski zapytal czy plug gminny zostal poszerzony?

Wójt Gminy Maria Kopczew~a odpowiedziala, ze nie. Urzad bedzie takze

korzystal z pomocy pluga ZSRCKU.

Radna Anna Szczesniak-Rydz zapytala czy w tym sezonie zimowym nie bedzie problemu

z obsada kadrowa i prosila o dokonczenie akcji jesiennej dot. koszenia na ul. Kosmowskiej.

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziala, ze w tej chwili jest 3

pracowników, którzy beda pracowali na zmiany.

Soltys Bogumila Szczepanska zapytala czy bedzie równiarka, poniewaz sa ubytki w ul.

Zeromskiego, Cegielniana i Getta.

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziala, ze w najblizszym czasie zostanie

skierowana równiarka.

Radna Teresa Wolosz-Chalada zglosila ubytek w jezdni na odcinku ul. Zachodniej i ul.

Widzewskiej.

Przewodniczacy Komisji Henryk Nowak poruszyl problem odsniezania chodników

i otworzyl dyskusje w tym punkcie.
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Soltys Kazimierz Ludziejewski powiedzial, ze zglaszal wniosek w sprawie opracowania

nowego regulaminu utrzymania czystosci bo nikt obecnego regulaminu nie przestrzega,

a Gmina robi wszystko za mieszkanców, czyli kosi rowy i odsnieza chodniki. Niestety przy

tak malej ilosci pracowników nie da sie wszystkiego zrobic.

Przewodniczaca KSS- Helena Rusak stwierdzila, ze wszyscy mieszkancy Gminy otrzymali

taki regulamin i nie ma sensu tworzyc nastepnego regulaminu tylko nalezy egzekwowac

jego obowiazki. Nie wszyscy mieszkancy poczuwaja sie do osniezania przed wlasna posesja.

Nalezy sie zastanowic, kto powinien to zrobic.

Soltys Bogumila Szczepanska stwierdzila, ze jest nowy chodnik na uLLódzkiej l on

w ogóle nie byl odsniezany w ubieglym roku. Kto powinien go osniezac?

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziala, ze zarzadca ul. Lódzkiej jest

GDDKiA w Lodzi. W miescie Pabianice jest niedopuszczalne, zeby chodnik byl

nieodsniezony. Straz Miejska kontroluje posesje i wystawia mandaty. Mozemy sie zwrócic

do Pabianic i podpisac stosowne porozumienie.

Radny Arkadiusz Bielecki stwierdzil, ze ten temat poruszany jest od 10 lat

zaproponowal, aby sie zastanowic nad powolaniem wlasnej Strazy Gminnej w celu

poprawy bezpieczenstwa bo moze sie okazac, ze oszczednosci poczynione na sprzataniu

przez Gmine nie zwrócily by kosztów utrzymania takiej jednostki .

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak zapytala, co nalezy zrobic ze sniegiem,•
który sie gromadzi po odsniezaniu posesji.

Przewodniczacy Henryk Nowak zapytal czy mozna przypomniec mieszkancom

o obowiazku odsniezania chodników?

Wójt Gminy Maria Kopczewska stwierdzila, ze Gmina bedzie egzekwowac

przepisy regulaminu.

Radna Anna SzczesU1iak-Rydz zapytala, jakie czynnosci nalezaloby podjac w celu

powolania strazy gminnej?

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziala, ze Rada Gminy podejmuje

uchwale o powolaniu nowej jednostki, nastepnie tworzy sie statut, tworzy sie budzet,

wystepuje sie o NIP i REGON, zatrudnia sie pracowników tak jak w przypadku kazdej

jednostki organizacyjnej.

Radny Arkadiusz Bielecki postawil wniosek formalny: w celu poprawy porzadku

i bezpieczenstwa na terenie gminy Ksawerów powolac straz gminna (rozpoznanie sytuacji)

Za przyjeciem wniosku glosowalo 8 radnych, glosów przeciwnych i wstrzymujacych nie

stwierdzono.
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Radny Marian Kaleta zaproponowal, zeby wytluscic przepis dotyczacy obowiazku

odsniezania i konsekwencj ach.

Przewodniczacy Komisji Henryk Nowak poparl ten wniosek i stwierdzil, ze powinno byc

wyslane do mieszkanców pismo obiegowe z taka informacja.

Ad.5.

W sprawach róznych glos zabrali:

Soltys Kazimierz Ludziejewski poruszyl nastepujace sprawy:

1) dot. uzupelnienia wyrw i uzupelnienia pobocza na ul. Wschodniej,

2) dot. uregulowania Cieku Gadka ( odmulanie, koszenie)-powinien byc specjalny

paragraf na ten cel, poniewaz ten Ciek zbiera wode ze wszystkich terenów

Ksawerowa,

3) dot. naprawy wiaty na przystanku Dabrowa,

4) dot. aktualizacji danych podatników przed wydrukowaniem nakazów podatkowych.

Zastepca Przewodniczacego Komisji Stefan Jedraszek odczytal tresc pism:

1) w sprawie zmiany 'w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego,

w zakresie przesuniecia wytyczonej linii zabudowy o 7.5 m przed istniejacy budynek

na dzialce 359/82, polozonej w Ksawerowie przy ul. Tymiankowej 4.

2) w sprawie zmiany zapisu w planie zagospodarowania przestrzennego Gminy

Ksawerów dotyczacego przeznaczenia terenu dzialek o numerach

ewidencyjnych: 359/46,~59/47,359/4 zlokalizowanych

w Ksawerowie -Kolonia Wola Zaradzynska) przy ul. Tymiankowej 13-21.

3) w sprawie zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego obejmujacego Wole

Zaradzynska - dzialka nr 283 lezaca pomiedzy ul. Hubala i Ogrodników.

4) pismo w sprawie zmian w kursowaniu autobusu linii,,263".

Stanowisko Komisii:

Ad.l. Komisja pozytywnie zaopiniowala wniosek na zasadach okreslonych w pismie.

Ad.2. Komisja pozytywnie zaopiniowala wniosek na zasadach okreslonych w pismie.

Ad.3. Komisja rozpatrzy wniosek po uzyskaniu opinii Rady Soleckiej.

Ad.4.Komisja wnioskuje o wykreslenie dwóch kursów w godzinach rannych: 05.46. i 06.49.

Soltys Bogumila Szczepanska powiedziala, ze na ulicach:Ludowa,Nowa i Bema jest

problem z kaluzami i zapytala czy nie mozna wykopac rowu w celu odprowadzenia wody?

Drugi problem dotyczy ruchu jednokierunkowego na tych ulicach.

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziala, ze sytuacja jest znana na ul.

Nowej, poniewaz mieszkancy zakopali rów i nie mozna tej wody odprowadzic. Jesli
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mieszkancy wyraza zgode na pismie to rów zostanie odkopany. Ruch jednokierunkowy zostal

wykonany decyzja Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Ponadto Pani Wójt

poinformowala, ze w zwiazku z budowa S-14 charakter uLLódzkiej zmieni sie.

Radna Helena Rusak zapytala, jaka jest mozliwosc wyciecia starych drzew owocowych

w pasie drogi ul. Gwiezdnej?

W ójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziala, ze pracownicy sprawdza stan drzew

i jezeli bedzie to dzialka gmilma to drzewa wytniemy.

Radna Teresa Wolosz-Chalada prosila o sprawdzenie suchego drzewa na ul. Zachodniej.

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziala, iz bedzie przeprowadzona

pielegnacja drzew.

Ad.6.

Wobec zrealizowania porzadku obrad Przewodniczacy Henryk Nowak o godz. 16.15.

zamknal

i Rolnictwa.

posiedzenie Komisji Gospodarki, Ochrony Srodowiska

Protokól sporzadzila:

INSPEKTOR

Iwono KuJczyns&

Zalaczniki:

1.Propponowany porzadek obrad.

2.Lista obecnosci czlonków Komisji.

3.Lista gosci.

,

Posiedzeniu KGOSiR

przewodniczyl

PRZEWODNIC.ZACY KOMISJI
GOSPODARKI, OCHRONY SRODOWISKA iROLNICTWA

Rad~~~6~ .
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